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Abstract (en)
The invention relates to an extrusion tool for the production of a drill blank with at least one inner, helically extending flushing bore and consisting
of a plastic raw material comprising hard metal or ceramic, having a die delimiting a forming space and having a mandrel which is arranged in the
inlet region of the latter and, outside the longitudinal axis of the die, carries at least one elastically deformable wire projecting into the die. The inner
wall of the die has a helical arrangement, due to which the raw material passing through the die undergoes twisting. <??>In order, in particular, to
be able to change the helix angle of the helix of the tubular blank without replacing the die, it is proposed that the die (10) consist of a plurality of
abutting annular discs (10a) which are designed to be locked in different positions relative to one another, in particular different positions around the
longitudinal axis (25) of the die. <IMAGE>

Abstract (de)
Die Erfindung betrifft ein Strangpreßwerkzeug zur Herstellung eines Bohrerrohlings mit mindestens einer innenliegenden, wendelförmig verlaufenden
Spühlbohrung aus einem plastischen Rohmaterial für Hartmetall oder Keramik, mit einer einen Formraum begrenzenden Düse (10) und einem in
deren Einlaufbereich angeordneten Dorn (11), der außerhalb der Düsen-Längsachse (25) zumindest ein in die Düse (10) hineinragenden, elastisch
verformbaren Draht (22) trägt. Die Düseninnenwand besitzt eine wendelförmige Einrichtung, durch die das die Düse passierende Rohmaterial
eine Verdrillung erfährt. Insbesondere um den Steigungswinkel der Rohrrohlingwendel ohne Austausch der Düse (10) verändern zu können, wird
vorgeschlagen, daß die Düse (10) aus mehreren aneinanderliegenden ringförmigen Scheiben (10a) besteht, die in relativ zueinander, insbesondere
um die Dusenlängsachse (25) unterschiedlichen Stellungen feststellbar ausgebildet sind.
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